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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΑΣ 

 

 

 ∆ΗΜΟΣ Ε∆ΕΣΣΑΣ   

 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

ΑΠΟ ΤΟ ΠΡΑΚΤΙΚΟ ΤΗΣ 2ης  ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ∆ΗΜΟΥ 

Ε∆ΕΣΣΑΣ ΣΤΙΣ 19 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2015 

 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ :  34/2015      

 

ΘΕΜΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ  ∆ΙΑΤΑΞΗΣ: 

31. ΓΝΩΜΟ∆ΟΤΗΣΗ ΣΧΕΤΙΚΑ ΜΕ ΤΙΣ ΜΕΤΑΒΟΛΕΣ ΣΧΟΛΙΚΩΝ ΜΟΝΑ∆ΩΝ 

ΠΡΩΤΟΒΑΘΜΙΑΣ ΚΑΙ ∆ΕΥΤΕΡΟΒΑΘΜΙΑΣ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗΣ ΣΧΟΛΙΚΟΥ ΕΤΟΥΣ 2015 – 2016 

 

 Σήµερα ∆ευτέρα 19 Ιανουαρίου 2015 και ώρα 19.00΄ το ∆ηµοτικό Συµβούλιο 

συνήλθε σε τακτική δηµόσια συνεδρίαση στην αίθουσα συνεδριάσεων του ∆ηµοτικού 

Συµβουλίου Έδεσσας, ύστερα από την µε αριθµ. πρωτ. 973/15-1-2015 έγγραφη 

πρόσκληση του Προέδρου κ. Φίλιππου Γκιούρου, η οποία δηµοσιεύτηκε στον ειδικό 

χώρο ανακοινώσεων του ∆ηµοτικού Καταστήµατος και επιδόθηκε νόµιµα, όπως 

ορίζουν οι διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 «Νέα Αρχιτεκτονική της 

Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης – Πρόγραµµα Καλλικράτης». 

 Πριν από την έναρξη της συνεδρίασης ο Πρόεδρος διαπίστωσε ότι ήταν 

παρόντα τα 22 από τα 27 µέλη του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και ονοµαστικά οι:  

 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 

1 Γκιούρος Φίλιππος (Πρόεδρος) 12 Κούκος Γεώργιος 

2 Πισλίνας Χρήστος (Γρ/τεας) 13 Μάρκου ∆ιονύσιος 

3 Αρβανιτίδου-Ιωσηφίδου Ζωγράφα 14 Μουράτογλου Ιωάννης  

4 Βερικούκης Χρήστος  15 Πέτκος Χρήστος  
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5 Γιώγας ∆ηµήτριος  16 Ρυσάφης Αντώνιος 

6 ∆ασκάλου Χρήστος  17 Σαµλίδης Μιχαήλ 

7 ∆ηµητριάδης Βασίλειος 18 Σόντρας Ιωάννης  

8 ∆ίου Αναστάσιος 19 Ταµβίσκου Ευτυχία  

9 Ζδρου Αικατερίνη  20 Ταπαζίδης ∆ηµήτριος 

10 Ιατρίδου – Βλαδίκα Αναστασία 21 Τσιβόγλου Χρήστος  

11 Κατσάρα – Βλάχου Μαρία  22 Φράγκου-Κυανίδου Ελισάβετ 

                                 

ΑΠΟΝΤΕΣ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 

αν και κλήθηκαν νόµιµα 

1 Παρθενόπουλος Γεώργιος (Αντιπρόεδρος) 4 Φουνταλής Μιχαήλ 

2 Λαµπρόπουλος Κωνσταντίνος 5 Χατζόγλου Ιωάννης 

3 Πασχάλης Αλέξανδρος   

 

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Χατζόγλου προσήλθε στη συνεδρίαση  

κατά τη συζήτηση του 2ου θέµατος της ηµερήσιας διάταξης. 

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Σόντρας αποχώρησε από  τη συνεδρίαση  

κατά τη συζήτηση του 11ου θέµατος της ηµερήσιας διάταξης. 

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Ταπαζίδης αποχώρησε από τη 

συνεδρίαση  κατά τη συζήτηση του 28ου θέµατος της ηµερήσιας διάταξης. 

Στη συνεδρίαση προσκλήθηκαν και παραβρέθηκαν ο Πρόεδρος της ∆ηµοτικής 

Κοινότητας Έδεσσας κ. Γαλανός Πέτρος και οι Πρόεδροι των Τοπικών Κοινοτήτων: 

α) Άγρα κ. Θεόφιλος Καραµπάσης, 

β) Μεσηµερίου κ. Αντώνιος Βλαδίκας 

γ) Πλατάνης κ. Γεώργιος Μπουρδάνης, 

για τα θέµατα που περιλαµβάνονται στην ηµερήσια διάταξη και αφορούν τις 

αντίστοιχες κοινότητές τους.  

Απουσίασε ο Πρόεδρος της Τ.Κ. Φλαµουριάς, αν και κλήθηκε νόµιµα.  

Ο ∆ήµαρχος κ. ∆ηµήτριος Γιάννου προσκλήθηκε και παρίσταται στη 

συνεδρίαση. 

 Στη συνεδρίαση παραβρέθηκε και η Ουρανία Πασιαλή, τακτική υπάλληλος του 

∆ήµου για την τήρηση των πρακτικών. 

Ο Πρόεδρος ύστερα από τη διαπίστωση ότι υπάρχει νόµιµη απαρτία κήρυξε 

την έναρξη της συνεδρίασης του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και πρότεινε να συζητηθεί 
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σήµερα ως κατεπείγον, σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 7 του άρθρου 67 του 

Ν.3852/10 (ΦΕΚ Α' 87) και για την εύρυθµη λειτουργία των υπηρεσιών του ∆ήµου, το 

θέµα: «Λήψη απόφασης για τη µη αναγκαιότητα απαλλοτριώσεων για την 

ασφαλτόστρωση υφιστάµενων αγροτικών δρόµων ∆ήµου Έδεσσας». 

  Το δηµοτικό συµβούλιο µετά από διαλογική συζήτηση και αφού είδε τις διατάξεις 

του ανωτέρω άρθρου,  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ  

κρίνει το ανωτέρω θέµα ως κατεπείγον, για τον λόγο που στην εισήγησή του ο 

Πρόεδρος εξέθεσε και το οποίο πρέπει να συζητηθεί σήµερα, σύµφωνα µε τις διατάξεις 

της παρ. 7 του άρθρου 67 του Ν.3852/10 (ΦΕΚ Α' 87) και να ληφθεί σχετική απόφαση.  

 

Ο Πρόεδρος εισηγούµενος το 31ο θέµα της ηµερησίας διάταξης, έθεσε υπόψη 

του δηµοτικού συµβουλίου τα εξής: 

Σύµφωνα µε το άρθρο 11 του Ν. 1966/1991, όπως αντικαταστάθηκε από την 

παρ. 15 του άρθρου 59 του Ν. 3966/2011: «Η ίδρυση των σχολικών µονάδων της 

πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης και η προαγωγή νηπιαγωγείων και 

δηµοτικών σχολείων γίνονται µε κοινές αποφάσεις των Υπουργών Εθνικής Παιδείας 

και Θρησκευµάτων και Οικονοµικών, που δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της 

Κυβερνήσεως. Η κατάργηση και συγχώνευση των σχολικών µονάδων της 

πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, ο υποβιβασµός νηπιαγωγείων και 

δηµοτικών σχολείων, µε την επιφύλαξη της παρ. 13 του άρθρου 4 του ν. 1566/1985, η 

συγχώνευση τοµέων ή τµηµάτων σε τεχνικά-επαγγελµατικά λύκεια και κύκλων ή 

κλάδων σε ενιαία πολυκλαδικά λύκεια, η διαίρεση και η µεταφορά της έδρας των 

δηµοτικών σχολείων γίνονται µε αποφάσεις του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και 

Θρησκευµάτων, που δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Η ίδρυση 

νηπιαγωγείων σε παιδικά κέντρα και η προσθήκη νέων τµηµάτων σ' αυτά γίνονται µε 

κοινές αποφάσεις των Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Υγείας, 

Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Οικονοµικών, που δηµοσιεύονται στην 

Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Η κατάργηση, συγχώνευση νηπιαγωγείων που 

λειτουργούν σε παιδικά κέντρα και η µείωση τµηµάτων σ αυτά γίνονται µε κοινές 

αποφάσεις των Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Υγείας, Πρόνοιας 

και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, που δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Για τα θέµατα των προηγούµενων παραγράφων γνωµοδοτεί το δηµοτικό συµβούλιο. 
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Κατά τα λοιπά ισχύουν οι σχετικές διατάξεις του ν. 1566/1985.» Η ισχύς της 

παραγράφου αυτής αρχίζει από 01.01.2011. (παρ. 4 του άρθρου 61 του Ν. 3966/2011) 

Με το υπ’ αριθ. 206025/∆2/17-12-2014 έγγραφο, το Υπουργείο Παιδείας, ∆ια 

Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων εζήτησε την εισήγηση των ∆ιευθύνσεων της 

Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης σχετικά µε τις µεταβολές σχολικών 

µονάδων για το σχολικό έτος 2015-2016. Σε συνέχεια αυτού οι Προϊστάµενοι της 

∆ιεύθυνσης της Πρωτοβάθµιας και της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Πέλλας µε τα 

υπ’ αριθ. 150/12-1-2015 και 207/13-1-2015 αντίστοιχα έγγραφά τους, πρότειναν 

σχετικά µε τις σχολικές µονάδες του ∆ήµου µας, τα παρακάτω: 

Α) Όσον αφορά τις Σχολικές Μονάδες της Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης, 

προτείνεται ο υποβιβασµός του 6ου Νηπιαγωγείου Έδεσσας από 2/θέσιο σε 1/θέσιο, ο 

υποβιβασµός του 7ου Νηπιαγωγείου Έδεσσας από 2/θέσιο σε 1/θέσιο, ο 

υποβιβασµός του ∆ηµ. Σχολείου  Αγίας Φωτεινής από 2/θέσιο σε 1/θέσιο και ο 

υποβιβασµός του ∆ηµ. Σχολείου  Σωτήρας από 2/θέσιο σε 1/θέσιο. Επίσης, 

προτείνεται η σύσταση 1 οργανικής θέσης Κλάδου ΠΕ 06 στο 12/θ 8ο ∆ηµ. Σχολείο 

Έδεσσας και η σύσταση 1 οργανικής θέσης Κλάδου ΠΕ 16 στο 6/θ 8ο ∆ηµ. Σχολείο 

Άρνισσας. 

Β) Όσον αφορά τις Σχολικές Μονάδες της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης, 

προτείνεται να µην γίνει καµία µεταβολή (ίδρυση, προαγωγή, συγχώνευση, 

υποβιβασµό, κατάργηση και µετατροπή).  

Ακολούθησε διαλογική συζήτηση κατά την οποία ο λόγος δόθηκε 

διαδοχικά στα µέλη του ∆ηµοτικού Συµβουλίου προκειµένου να εκφράσουν τις 

απόψεις τους. 

Στη συνέχεια δόθηκε ο λόγος στον ∆ηµοτικό Σύµβουλο και Πρόεδρο της 

∆ηµοτικής επιτροπής Παιδείας κ. ∆ηµήτριο Ταπαζίδη, προκειµένου να ενηµερώσει τα 

µέλη για την απόφαση της ∆.Ε.Π., ο οποίος ανέφερε τα εξής: Συνεδρίασε την 

Παρασκευή η ∆ηµοτική Επιτροπή Παιδείας, αν δείτε την εισήγηση της ∆ευτεροβάθµιας 

δεν υπάρχουν εισηγήσεις για αλλαγές, όσον αφορά την Πρωτοβάθµια  δέχθηκε τις 

προτάσεις της υπηρεσίας και µάλιστα µε τις αιτιάσεις που ετέθησαν. ∆εν υπάρχουν 

εισηγήσεις προαγωγών σχολικών µονάδων. Υπάρχουν κάποιοι υποβιβασµοί στο 6ο 

και 7ο Νηπιαγωγεία Έδεσσας  από 2/θέσια σε 1/θέσια λόγω µικρού αριθµού µαθητών, 

11 και 13. Αντίστοιχα στο ∆ηµοτικό Αγ. Φωτεινής και Σωτήρας µε 7 και 8 µαθητές από 

2/θέσιο σε 1/θέσιο. ∆εν πρότεινε υποβιβασµούς των εξής Νηπιαγωγείων: 2/θ 1ο 

Έδεσσας, 2/θ Ολοήµερο Ριζαρίου, 2/θ 3ο Έδεσσας, 2/θ Ολοήµερο Αγ. Αθανασίου, 
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2/θ 1ο Άρνισσας και 2/θ Ολοήµερο Άγρα. Επίσης,  δεν πρότεινε υποβιβασµούς των 

εξής ∆ηµοτικών σχολείων: 3/θ Ολοήµερο Αγίου Αθανασίου, 3/θ Ολοήµερο 

Φλαµουριάς, 3/θ Ολοήµερο Βρυττών, 2/θ Ολοήµερο Κερασιάς και 4/θ Ολοήµερο 

Μεσηµερίου. Σε αυτά τα σχολεία παρότι ο αριθµός των µαθητών είναι λίγος η 

υπηρεσία εισηγείται να µην υποβαθµιστούν και προφανώς φαντάζοµαι και το 

συµβούλιο θα έχει την ίδια άποψη, όπως είχε και η ∆ηµοτική Επιτροπή Παιδείας στην 

οποία έχουµε κι άτοµα της ∆ευτεροβάθµιας, πέραν εµού, που έχουν εµπειρία των 

πραγµάτων και της Πρωτοβάθµιας που ξέρουν τα πράγµατα. ∆εχόµεθα την 

αιτιολογία της υπηρεσίας η οποία λέει ¨Η ανωτέρα πρότασή µας γίνεται, παρά το 

γεγονός ότι ο αριθµός των µαθητών και νηπίων που φοιτούν στις αναφερόµενες 

σχολικές µονάδες είναι µικρότερος από τον προβλεπόµενο, λόγω των ιδιαίτερων 

συνθηκών που επικρατούν στην περιοχή µας (πολλοί αλλοδαποί µαθητές, γλωσσικά 

ιδιώµατα και µαθησιακά προβλήµατα νηπίων µαθητών). Όσον αφορά στα 

νηπιαγωγεία των πόλεων γίνεται µεταφορά νηπίων από όµορες σχολικές µονάδες της 

πόλης που έχουν πληθωρικό αριθµό νηπίων για την αποσυµφόρηση τους¨.   ∆εν 

προτείνει ιδρύσεις, δεν προτείνει συγχωνεύσεις, ούτε σε ∆ηµοτικά, ούτε σε 

Νηπιαγωγεία. Σε νηπιαγωγεία που έχουν µικρό αριθµό µαθητών εκτιµάει και προτείνει η 

υπηρεσία να µην έχουµε καταργήσεις, διότι µετά από έρευνα διαπιστώθηκε ότι τα 

επόµενα χρόνια θα εγγραφεί ικανός αριθµός νηπίων που θα επιτρέπει την 

επαναλειτουργία τους. Για τη σύσταση νέων οργανικών θέσεων εκπαιδευτικών 

ειδικοτήτων, τα µέλη της επιτροπής είπαµε ότι είµαστε αναρµόδιοι να  αποφασίσουµε. 

Έτσι λοιπόν εισηγούµαστε να εγκριθούν οι εισηγήσεις των υπηρεσιών όπως ήρθαν. 

Πέραν τούτων όµως, θεωρώ ότι θα ήταν καλό κάποια στιγµή να συζητηθεί το θέµα 

συγχωνεύσεις, ιδρύσεις, καταργήσεις σχολικών µονάδων, διότι είναι σοβαρό, αυτό 

προϋποθέτει µία µελέτη, όπως γνωρίζουµε όσοι είµαστε εκπαιδευτικοί. Το ζήτηµα του 

αριθµού των µαθητών όµως προϋποθέτει και ζήτηµα κτιριακό, διότι πολλές φορές οι 

αριθµοί µπορεί να λένε κάποια, άλλα το κτιριακό να µην το επιτρέπει. Αν θέλετε εγώ 

προσωπικά µολονότι εισηγούµαι κάτι που δεν αφορά συγχωνεύσεις σχολείων, 

ιδεολογικά είµαι υπέρ της συγχώνευσης σχολείων και κυρίως είµαι παιδαγωγικά υπέρ 

της συγχώνευσης σχολείων, έχω αρθρογραφήσει πριν 15 χρόνια για το θέµα, αλλά 

πρέπει να το µελετήσουµε κάποια στιγµή και να δούµε που µπορεί να βγει. Αυτή είναι η 

πρόταση της υπηρεσίας και ταυτόσηµη είναι και της ∆ηµοτικής Επιτροπής Παιδείας.   

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Μουράτογλου, ανέφερε τα εξής: Εκείνο 

που έχω, εντοπίσει από χρόνια τώρα, είναι ότι τελείως λάθος είναι ο τρόπος µε τον 
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οποίον προτείνονται οι υποβαθµίσεις, συγχωνεύσεις, ιδρύσεις και καταργήσεις 

σχολείων αποκλειστικά και µόνο από τον εκάστοτε προϊστάµενο των ∆/νσεων 

Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας εκπ/σης, κι εµείς παίζουµε το διακοσµητικό ρόλο. 

Είναι λάθος η προσέγγιση που κάνει ο νόµος για τη λειτουργία των σχολείων, διότι θα 

πρέπει να γνωρίζουµε ότι κανένας προϊστάµενος δεν είναι υπεύθυνος, ούτε για τη 

λειτουργία των σχολείων, ούτε αν σπάσει η σκεπή, ούτε αν γκρεµιστεί το σχολείο. 

Υπεύθυνος είναι ο ∆ήµος και θεωρώ ότι ο ∆ήµος θα έπρεπε σε συνεργασία µε τον 

προϊστάµενο κι όχι αποκλειστικά και µόνο ο προϊστάµενος να παίρνει τέτοιου είδους 

αποφάσεις. Από την εµπειρία µου παλαιότερα οι προϊστάµενοι ∆/νσεων ίδρυαν τα 

σχολεία για έναν αποκλειστικά και µόνο λόγο, για να τακτοποιήσουν καµιά δεκαριά 

δασκάλους στην Έδεσσα ή να κάνουµε τα ρουσφέτια µας στο κάθε χωριό κι έτσι 

φτάνουµε σε τραγικά σηµεία. Θα δείτε σχολεία µέσα στην πόλη µε 50 - 60 παιδιά, είναι 

τραγικά άδικο αυτό που γίνεται, διότι η ελληνική πολιτεία κι ο ∆ήµος Έδεσσας 

πληρώνει, δεν πληρώνει κανένας άλλος. Θα δούµε σχολεία στα χωριά τα οποία είναι 

3/θέσια, 4/θέσια ακόµα και 5/θέσια, τα οποία δεν θα έπρεπε να είναι ούτε καν 2/θέσια, 

µε 15 και 20 παιδιά 3/θέσια σχολεία και το ∆ηµοτικό Συµβούλιο κωφεύει ή λόγω 

πολιτικού κόστους, µε το οποίο εγώ διαφωνώ ριζικά, πολλές φορές δεν έχουµε το 

θάρρος να πάρουµε αποφάσεις ουσιαστικές και ριζικές και για όφελος του ∆ήµου και 

της χώρας, αλλά και για όφελος των µαθητών. Εγώ θα διαφωνήσω µε το κάποια 

στιγµή, θα πρέπει να γίνει αυτό, απλά θα ζητήσω από το προεδρείο να κληθούν οι 

Προϊστάµενοι των ∆/νσεων Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας, να µπει σε επόµενη 

τακτική συνεδρίαση το θέµα και να µας εξηγήσουν που βασίζονται οι εισηγήσεις τους 

αυτές και να αποφασίσει το ∆ηµοτικό Συµβούλιο εκ των υστέρων.   

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Χρήστος ∆ασκάλου, ανέφερε τα εξής: Θα 

συµφωνούσα σε πολλά µε τον κ. Μουράτογλου, πράγµατι για πολλά χρόνια απλώς 

ακούγαµε τις προτάσεις των Προϊσταµένων. Εµείς δεν πρέπει να συµφωνούµε µε τις 

αποφάσεις των Προϊσταµένων, γιατί αυτοί βλέπουν εντελώς διαφορετικά. Έτσι και 

πέρυσι είχαµε την υποβάθµιση του σχολείου του Άγρα, µε αποτέλεσµα στο τέλος αν 

τα 2/θέσια, τα 3/θέσια και τα 4/θέσια γίνουν 1/θέσια, θα γεµίσει η Έδεσσας µε παιδιά 

των χωριών. Έτσι υποβαθµίζουµε πάρα πολύ τα σχολεία των χωριών. Άρα σηµαίνει 

ότι θα πρέπει να παραµείνουν τα χωριά ως έχουν, διότι αν του Μεσηµερίου 

υποβαθµιστεί και γίνει 1/θέσιο όλα τα παιδιά θα κατέβουν σε σχολεία της Έδεσσας και 

δεν µπορεί ένας δάσκαλος να κάνει όλες τις τάξεις ή να βρούνε κάποια άλλη λύση. 
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Εγώ νοµίζω ότι δεν πρέπει να συµφωνήσουµε µε την πρόταση της Πρωτοβάθµιας και 

∆ευτεροβάθµιας Εκπ/σης.        

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Βασίλειος ∆ηµητριάδης, ανέφερε τα εξής: ∆εν 

µπορεί κάποιος έτσι να διαφωνήσει µε πολλά από αυτά που είπε ο κ. Μουράτογλου, 

γιατί είναι εκπαιδευτικός και ξέρει το θέµα. Πράγµατι σήµερα είµαστε µάρτυρες του 

φαινοµένου να υπάρχουν τµήµατα σε σχολεία των 6 και 7 παιδιών, είναι πράγµατι ένα 

φαινόµενο που λειτουργεί και εις βάρος του µαθητή και εις βάρος του ∆ήµου και της 

πολιτείας. Θα πρέπει να δούµε µε σοβαρότητα και µε σχεδιασµό το όλο θέµα. ∆εν είναι 

όµως πιστεύω µόνο θέµα του ∆ήµου και του προϊστάµενου, θα πρέπει οπωσδήποτε 

να εµπλακούν µέσα στην όλη διαδικασία και ο Σύλλογος των εκπαιδευτικών αλλά και 

οι τοπικές κοινωνίες που θα πρέπει να πειστούνε. Θα πρέπει ένα σχολείο 2/θέσιο, 

1/θέσιο που δεν δίνει ευκαιρίες µάθησης στους µαθητές, να πρέπει να µετακοµίσει ας 

πούµε στο γειτονικό χωριό. Ένα παράδειγµα για να καταλάβουµε όλοι τι συµβαίνει, το 

Μεσηµέρι αυτή τη στιγµή έχει ένα τεράστιο κτίριο, µπορεί να φιλοξενήσει από 100-120 

µαθητές και λειτουργεί µε 35 παιδιά. Θα µπορούσε µε ένα σωστό σχεδιασµό και 

προγραµµατισµό και αφού πείσουµε και τις τοπικές κοινωνίες των γειτονικών χωριών 

να µεταφερθούν µαθητές και να έχουµε ένα πολυδύναµο σχολείο που θα δίνει ίσες 

ευκαιρίες µόρφωσης στα παιδιά. ∆εν έχει γίνει ποτέ µια σοβαρή δουλειά, εγώ πιστεύω 

ότι θα πρέπει να πάρει η ∆ηµοτική Επιτροπή Παιδείας πρωτοβουλία να συζητήσει µε 

τους Συλλόγους των εκπαιδευτικών, µε τις τοπικές κοινωνίες να έχει µια ολοκληρωµένη 

πρόταση, όχι µόνο για αυτή την περίπτωση, αλλά για όλο τον ∆ήµο.   

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Χατζόγλου, ανέφερε τα εξής: Είναι ένα 

θέµα το οποίο µεταφέρεται κάθε χρόνο και βαδίζει µε αυτό τον ρυθµό κι αυτή τη στιγµή 

βλέπουµε τη µείωση του µαθητικού πληθυσµού, όχι µόνο στα χωριά, µέσα στην πόλη 

συρρικνώνονται καθηµερινά. Σαν εκπαιδευτικός το έχω ζήσει το θέµα, επανειληµµένα 

έχουµε κάνει συζητήσεις και σαν Πρόεδρος του Συλλόγου των εκπαιδευτικών υπάρχει 

το εξής περίεργο, ο νοµοθέτης πετάει το µπαλάκι στην τοπική κοινωνία σε πολύ 

χαµηλό επίπεδο, οι τοπικές κοινωνίες και τα ∆ηµοτικά Συµβούλια για πιο λόγο να 

έρθουν σε ρήξη µε τις τοπικές κοινωνίες; Είναι ένα θέµα τόσο λεπτό που ο νοµοθέτης 

το αφήνει και το χειρότερο ο κάθε δ/ντής εκπ/σης έχει δικαίωµα να υποβιβάσει ή να 

προβιβάσει ένα σχολείο, λειτουργικά, το Σεπτέµβριο µε δική του απόφαση  κι έγκριση 

του περιφερειακού δ/ντή. Εδώ το θέµα θέλει λύση µε συνενώσεις, µε συγκεκριµένα 

χαρακτηριστικά, όµως θα πρέπει να υπάρξει µια οικονοµική µελέτη η οποία θα δείξει το 

µέγεθος και το βασικότερο είναι η µεταφορά. Μιλάµε για παιδιά, τα πρωτάκια δεν 
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µπορείς να τα µεταφέρεις, θέλει υπευθυνότητα, θέλει υπεύθυνη µεταφορά, θέλει 

συνοδό, δεν είναι 12 και 18 χρονών παιδιά και δεν µπορεί το ΚΤΕΛ µε την υπάρχουσα 

κατάσταση να εξυπηρετήσει. Νοµίζω το θέµα είναι πάρα πολύ σοβαρό γι΄αυτό δεν 

µπορεί να είµαστε αρνητικοί όµως. Για τους παιδαγωγικούς λόγους που προκύπτουν, 

γιατί το παιδάκι της Ζέρβης δικαιούται συνταγµατικά ακριβώς ότι δικαιούται και το παιδί 

του σχολείου  που είναι µέσα στην Έδεσσα, γιατί δεν έχει πληροφορική αυτό το 

παιδάκι; Γιατί δεν µαθαίνει Αγγλικά; Γιατί είναι υποβαθµισµένο το ολοήµερο του Κ. 

Γραµµατικού; ∆εν είναι παιδιά εκείνα ή δεν είναι παιδιά δηµοτών µας; Άρα χρειάζεται να 

το δούµε, η πρόταση όταν κάνουµε τη συζήτηση θα είναι ολοκληρωµένη.  

Η ∆ηµοτική Σύµβουλος κα Ευτυχία Ταµβίσκου, ανέφερε τα εξής: Σαν Πρόεδρος 

της Σχολικής Επιτροπής Πρωτοβάθµιας εκπ/σης τα τρία χρόνια, οφείλω να πω ότι 

ακόµα και τα 1/θέσια και τα 2/θέσια κι όλα αυτά τα σχολεία, τα οποία λειτουργούν 

αποµακρυσµένα από το κέντρο, προσέφεραν στα παιδιά και την εκπαίδευση που 

έπρεπε κι όλες τις δυνατές κι από πλευράς του δήµου, βοήθειες. Ο νοµοθέτης 

βάζοντας δικλίδες ασφαλείας, οι οποίες είναι χιλιοµετρική απόσταση, οδόστρωµα και 

πολλά άλλα, προστατεύει κατά κάποιο τρόπο, αλλά κι από την άλλη υποχρεώνει το 

δήµο να ρίξει το βάρος επάνω σε αυτά τα σχολεία των χωριών. Αυτός ήταν ο λόγος 

που όταν αναλάβαµε το 2011 θελήσαµε να κάνουµε µία κεντρική διαχείριση. Ήταν για 

να αναβαθµίσουµε και τα χωριά που µέχρι τώρα και τα σχολεία αυτά τα οποία ήταν 

πραγµατικά υποβαθµισµένα και πίσω από τον κόσµο. Από την άλλη πλευρά  θεωρώ 

ότι το κόστος το οικονοµικό σίγουρα είναι δυσβάσταχτο, το να έχεις µικρές σχολικές 

µονάδες που έχουν τις ίδιες ακριβώς απαιτήσεις µε τις υπόλοιπες. Θα πρέπει να το 

δούµε, θέλω να µετέχω σε µία οποιαδήποτε περεταίρω συζήτηση, παρόλο που είµαι 

στη Σχολική Επιτροπή ∆ευτεροβάθµιας εκπαίδευσης και δεν συντρέχει λόγος στον δικό 

µου τοµέα, αλλά έχω κι εγώ συγκεκριµένες προτάσεις, τις οποίες θέλω να υποβάλλω. 

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Γιώγας, ανέφερε τα εξής: Θα πρέπει να 

σκεφτείτε ότι µε ιδιαίτερα εύκολο τρόπο τα νηπιαγωγεία κι οι παιδικοί σταθµοί 

συγχωνεύτηκαν. Η Άρνισσα έχει έναν παιδικό σταθµό όπου κατεβαίνουν και τα παιδιά 

της Ζέρβης και τα παιδιά της Παναγίτσας κι είναι 20 άτοµα. Εκεί γιατί µπορέσαµε και το 

κάναµε και ως εκπαιδευτικοί σκέφτεστε πως θα γίνει η µετακίνηση; Θα τα µετακινήσει ο 

γονιός. ∆εν µπορεί να υπάρχει ένας δάσκαλος και να κάνει µάθηµα σε 4 και 6 τάξεις, 

δεν µπορεί να προσφέρει στο παιδί τίποτα. Εάν θέλουµε να είµαστε ρεαλιστές θα 

πρέπει να προχωρήσουµε και γρήγορα.   
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Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Αντώνιος Ρυσάφης, ανέφερε τα εξής: Επειδή λείπει ο 

επικεφαλής της αξιωµατικής αντιπολίτευσης, λείπει ο κ. Φουνταλής λείπουν όλοι κι αν 

δεν υπάρχει χρονική πίεση, ας το αναβάλλουµε, ας το συζητήσουµε σε επόµενο 

συµβούλιο.  

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Ταπαζίδης, ανέφερε τα εξής: Αν και δεν 

είναι αρµοδιότητα δική µου να τοποθετηθώ σήµερα, εγώ µιλάω ως εντολοδόχος µιας 

επιτροπή, η οποία συνεδρίασε και πήρε µια οµόφωνη απόφαση, την πολιτική 

συζήτηση αν θέλουµε να ανοίξουµε, να πω κι εγώ τις απόψεις µου. Πρώτα απ΄όλα 

περίµενα από τους εκπαιδευτικούς να ξέραµε ότι η µελέτη για τις συγχωνεύσεις των 

σχολείων υπάρχει και ειδικά για το Ν. Πέλλας. Μελέτη 250 σελίδων ήταν το διδακτορικό 

συναδέλφων, είχα αρθρογραφήσει πάνω σε αυτή τη µελέτη που πρότεινε 

συγχωνεύσεως, που έλυνε τα προβλήµατα των µετακινήσεων, που έφτανε το κόστος 

να το µειώνει κατά 30%, αλλά ποιος αντέδρασε; Οι Σύλλογοι των καθηγητών, οι 

τοπικές κοινωνίες και το ήθελε η διοίκηση και τα κόµµατα. Συγχωνεύσεις σχολείων που 

κατά τη δική µου άποψη παιδαγωγικά είναι απόλυτα ορθές για παιδαγωγικούς και 

µόνο λόγους, γιατί δεν έχει τις ίδιες εκπαιδευτικές ευκαιρίες το παιδί του 6/θέσιου σε 

σχέση µε το παιδί του 1/θέσιου και του 2/θέσιου. Πρέπει να γίνουν, αλλά αντέχουµε να 

συγκρουστούµε µε κοινωνίες; Κανένα τοπικό συµβούλιο, κανένα δηµοτικό συµβούλιο 

πουθενά στην Ελλάδα και νοµαρχιακό συµβούλιο ακόµα, δεν είχε τα κότσια να το 

κάνει και γίνανε µόνο όταν έφυγε εντολή της απόφασης σε υψηλότερο επίπεδο κι είπε 

η ∆ιαµαντοπούλου προχωράω σε αναγκαστικές συγχωνεύσεις και καλά έκανε και 

προχώρησε. Εγώ είµαι υπέρ των συγχωνεύσεων των σχολείων εδώ και 15 χρόνια.  

Η ∆ηµοτική Σύµβουλος κα Ελισάβετ Φράγκου - Κυανίδου, ανέφερε τα εξής: 

Επειδή ένα τόσο µεγάλο ζήτηµα είναι  πολιτικό, είναι κοινωνικό, είναι οικονοµικό και 

παιδαγωγικό πρωτίστως, αν δεν έχουµε όλους αυτούς που εµπλέκονται σε αυτή την 

ιστορία, εδώ αυθαίρετα ο καθένας λέει τη γνώµη του.  Θα πρέπει να ακούσουµε τους 

γονείς, τους εκπαιδευτικούς που δουλεύουν σε αυτά τα σχολεία, την τοπική κοινωνία, 

αυτούς που θα µεταφέρουν τα παιδιά, αν όλοι αυτοί δεν  βρεθούν σε ένα τραπέζι µε 

τους δ/ντές εκπ/σης και µε τους αιρετούς, δεν µπορούµε να βγάλουµε αποτέλεσµα. 

Λέει ο ένας είµαι υπέρ των συγχωνεύσεων, ο άλλος δεν είµαι υπέρ των συγχωνεύσεων, 

δεν έτσι απλά τα πράγµατα, είναι σοβαρό ζήτηµα και δεν µπορεί να µετατίθεται 

συνεχώς, θέλει σοβαρή κουβέντα και από όλους αυτούς που εµπλέκονται.     

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Χατζόγλου, ανέφερε τα εξής:  Είναι ένα 

θέµα ρουτίνας αυτό, είναι η εποχή που κάνουν τις προτάσεις  τους οι δ/ντές της 
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εκπ/σης προς το υπουργείο. Είναι µονόδροµη η διαδικασία, δεν είναι αµφίδροµη, να 

επιβεβαιώσουµε εµείς αυτά τα οποία θα λέει. Αυτά που προτείνει σήµερα η δ/νση είναι 

πραγµατικά κάποια πράγµατα στραβά, πρέπει να διορθώνονται. Το άσχηµο είναι ότι 

στο Υπουργείο δεν τα βλέπουν έτσι και δεν είναι απίθανο αύριο µε βάση το myschool 

που έχουν στα σχολεία, να υπάρξει µία ισοπέδωση των πάντων. Χρειάζεται συζήτηση, 

χρειάζεται οµοψυχία.  

Κατόπιν των ανωτέρω, ο Πρόεδρος κάλεσε το ∆ηµοτικό Συµβούλιο να 

γνωµοδοτήσει επί της πρότασης του κ. Ιωάννη Μουράτογλου, περί αναβολής λήψης 

απόφασης, προκειµένου να παραστούν στη συνεδρίαση και οι Προϊστάµενοι των 

∆/νσεων εκπαίδευσης Πέλλας, µε την οποία τάχθηκαν 10 µέλη του ∆ηµοτικού 

Συµβουλίου και συγκεκριµένα οι κ.κ. Ελισάβετ Φράγκου - Κυανίδου, Χρήστος 

∆ασκάλου, Γεώργιος Κούκος, ∆ιονύσιος Μάρκου, Ιωάννης Μουράτογλου,  

∆ηµήτριος Γιώγας, Ιωάννης Χατζόγλου, Αντώνιος Ρυσάφης, Χρήστος Πισλίνας και 

Ζωγράφα Αρβανιτίδου - Ιωσηφίδου.  

Στη συνέχεια, έθεσε σε ψηφοφορία την πρόταση - εισήγηση της ∆ηµοτικής 

Επιτροπής Παιδείας, µε την οποία τάχθηκαν 9 µέλη του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και 

συγκεκριµένα οι κ.κ.Χρήστος Βερικούκης, Αικατερίνη Ζδρου, Αναστασία Ιατρίδου – 

Βλαδίκα, Μαρία Βλάχου – Κατσάρα, Χρήστος Πέτκος, Μιχαήλ Σαµλίδης, Ευτυχία 

Ταµβίσκου, ∆ηµήτριος Ταπαζίδης και Φίλιππος Γκιούρος.  

Το ∆.Σ. αφού άκουσε τον Πρόεδρο και έλαβε υπόψη του: 

1. το άρθρο 11 του Ν. 1966/1991, όπως αντικαταστάθηκε από την παρ. 15 του 

άρθρου 59 του Ν. 3966/2011 

2. την παρ. 4 του άρθρου 61 του Ν. 3966/2011 

3. το υπ’ αριθµό 169106/∆4/7-11-2013 έγγραφο του Υπουργείο Παιδείας, ∆ια Βίου 

Μάθησης και Θρησκευµάτων.  

4.την υπ’ αριθ. Φ.3/897/97652/Γ1/25-9-2006 (ΦΕΚ 1507/Β 13-10-2006) ΚΥΑ  

5. την υπ’ αριθ. Φ. 3/898/97657/Γ1/25-9-2006 (ΦΕΚ 1507/Β/13-10-2006) ΚΥΑ  

6. την υπ’ αριθ. 68419/Γ2/6-7-2006 (ΦΕΚ 984/Β/2006) ΚΥΑ. 

7. την υπ’ αριθ. 129818/Γ2/16.09.2013 (ΦΕΚ 2451/01.10.2013 τεύχος Β’) ΚΥΑ 

8. την υπ΄αριθµ. 1/2015 απόφαση της ∆ηµοτικής Επιτροπής Παιδείας 

9. τα υπ’ αριθ. 150/12-1-2015 και 207/13-1-2015 έγγραφα των Προϊσταµένων της 

∆ιεύθυνσης της Πρωτοβάθµιας και της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης αντίστοιχα. 

Έπειτα από διαλογική συζήτηση  
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Αποφασίζει κατά πλειοψηφία 

 Αναβάλλει τη λήψη της απόφασης, προκειµένου να παραστούν σε επόµενη 

συνεδρίαση και οι Προϊστάµενοι των ∆/νσεων εκπαίδευσης Πέλλας. 

Οι ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι κ.κ. Χρήστος Βερικούκης, Αικατερίνη Ζδρου, Αναστασία 

Ιατρίδου – Βλαδίκα, Μαρία Βλάχου – Κατσάρα, Χρήστος Πέτκος, Μιχαήλ Σαµλίδης, 

Ευτυχία Ταµβίσκου, ∆ηµήτριος Ταπαζίδης και Φίλιππος Γκιούρος µειοψηφούν µε την 

παραπάνω απόφαση. 

Οι ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι κ.κ. Χρήστος Τσιβόγλου, Αναστάσιος ∆ίου και 

Βασίλειος ∆ηµητριάδης δεν συµµετείχαν στον καταρτισµό και τη λήψη της παραπάνω 

απόφασης (Λευκή ψήφος).  

Η απόφαση αυτή πήρε αύξοντα αριθµό 34/2015 

 Αφού αναγνώστηκε το πρακτικό αυτό υπογράφεται ως ακολούθως. 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΟΥ ∆.Σ. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΓΚΙΟΥΡΟΣ 

 

 

 

Ακριβές απόσπασµα  

Έδεσσα  30/1/2015 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΟΥ ∆.Σ. 

 

 

 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ Ν. ΓΚΙΟΥΡΟΣ 

ΤΑ ΜΕΛΗ 

Αρβανιτίδου-Ιωσηφίδου Ζωγράφα, Βερικούκης Χρήστος,   

Γιώγας ∆ηµήτριος,  ∆ασκάλου Χρήστος, ∆ηµητριάδης  

Βασίλειος, ∆ίου Αναστάσιος, Ζδρου Αικατερίνη,  

Ιατρίδου – Βλαδίκα Αναστασία, Κατσάρα – Βλάχου  

Μαρία, Κούκος Γεώργιος, Μάρκου ∆ιονύσιος,  

Μουράτογλου Ιωάννης, Πέτκος Χρήστος, Πισλίνας  

Χρήστος, Ρυσάφης Αντώνιος, Σαµλίδης Μιχαήλ, Σόντρας 

Ιωάννης, Ταµβίσκου Ευτυχία, Ταπαζίδης ∆ηµήτριος,   

Τσιβόγλου Χρήστος, Φράγκου-Κυανίδου Ελισάβετ,  

Χατζόγλου Ιωάννης.  

 

 

 

 

Αποδέκτες προς κοινοποίηση: 

- Πρόεδρο ∆ηµοτικής Επιτροπής Παιδείας ∆. Έδεσσας κ. ∆. Ταπαζίδη 

 

Εσωτερική ∆ιανοµή (ηλεκτρονικά): 

- Αντιδήµαρχο Οικονοµικών κ. Ι. Μουράτογλου 

 
 


